
Äldrenämnden Protokoll 

Sida 1 (23) 

 

 

 

Utdragsbestyrkande  

 

 

Protokoll nr 8 fört vid äldrenämndens 
sammanträde tisdagen den 18 oktober 2016 

Tidpunkt: 

Kl. 16.00-16.37 

Plats: 

Stadshuset, Stora Kollegiesalen, plan 1 

Paragrafer 1- 19, omedelbart justerade: §§ - 

Justerat, den 31 oktober 2016 

        

  

 

 

 

 

Torun Boucher (V)                        Sofia Modigh (KD)                    

Ordförande                           Vice ordförande 

                                                       

Närvarande: 

Se sid 2 i protokollet 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 2 (23) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 18 oktober 2016 

 

Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Sofia Modigh (KD), vice ordförande 

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Sven Britton (S) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Anita Lundin (M) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S), tjänstgörande   

Magnus Grönlund (S) 

Else-Marie Bjellqvist (S) 

Halit Azizoglu (MP), tjänstgörande 

Gunilla Almén (MP) 

Maria Elena Gonzales (V) 

Erik Vallström (Fi) 

Yvonne Riddervik (M), tjänstgörande  

Johan Frantz (M) 

Thomas Linn (M) 

Niklas Källberg (L), tjänstgörande 

Alfred Askeljung (C) 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamöterna Christopher Ödmann (MP), Rana Carlstedt (S), 

Elisabeth Bäckström (M) och Ann-Katrin Åslund (L).  

 

Tjänstgörande ersättare:  

Gisela Norrman (S) för Rana Carlstedt (S), Halit Azizoglu (MP) 

för Christopher Ödmann (MP), Yvonne Riddervik (M) för 

Elisabeth Bäckström (M) och Niklas Källberg (L) för Ann-Katrin 

Åslund (L). 

 

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna F

Raili Karlsson, AnnMarie Ståhl och Annelie Svensson, 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark samt stadens 

äldreombudsman Linda Vikman (under § 6).  
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I mötet deltog också Lina Hultman, borgarrådssekreterare vid 

äldre- och personalroteln (V), Mejke Runström, politisk 

sekreterare vid KD-kansliet och Sarah Heidenborg, biträdande 

borgarrådssekreterare vid finansroteln (S).  

 

 

§ 1   Genomgång av närvaro 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) välkomnar Gunilla Almén, som 

kommunfullmäktige har igår beslutat att välja till en ny ersättare i 

äldrenämnden för (MP). Gunilla Almén (MP) presenterar sig för 

nämnden. 

 

Ordföranden informerar om att på kommunfullmäktige igår 

behandlades också ledamotens Rana Carlstedt (S) avsägelse av 

uppdraget i äldrenämnden. 

 

 

§ 2   Val av justerare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

§ 3   Anmälan om protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 20 september 2016 har  

justerats den 28 september 2016.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 
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§ 5    Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser från äldrenämndens ledamöter eller ersättare 

anmäls. 

 

 

§ 6   Förvaltningschefens information 

Stadens nya äldreombudsman Linda Vikman presenterar sig och 

informerar om sitt uppdrag som fastställdes av 

kommunfullmäktige i en ny instruktion för äldreombudsmannen 

(kfs 2016:03). Den tidigare instruktionen från år 2007 (kfs 

2007:09) har därmed ersatts med den nya från 2016. Enligt den 

nya instruktionen har karaktären av äldreombudsmannafunktion 

förändrats.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) tackar Linda Vikman för 

presentationen och informerar om att stadens nye 

äldreombudsman inte längre ger individuella stöd och rådgivning 

åt enskilda. Inkomna klagomål i enskilda fall samt synpunkter på 

äldreomsorgen utreder nuförtiden inspektörerna på 

äldreförvaltningen och de även tas emot av servicefunktionen 

Äldre Direkt samt på stadsdelsförvaltningarna enligt deras egna 

rutiner för hantering av inkomna klagomål och synpunkter. 

 

Förvaltningschefen Ann-Christine Hansson informerar om att den 

13 december 2016 planeras ett heldagsseminarium för 

äldrenämnden i Farsta Gård som avslutas med nämndsammanträde 

kl. 16.00. Det ska bl.a. diskuteras äldrenämndens verksamhetsplan 

för år 2017 omfattande budget och nämndens uppdrag. 

 

Avdelningschefen Raili Karlsson underrättar nämnden om att 

förvaltningen har hävt nyligen avtal med två företag inom 

hemtjänsten: Kista Hemtjänst AB och Förenade Care AB. 

 

Ledamoten Dennis Wedin (M) undrar, i samband med 

inspektörernas ärende på förra nämnden § 15 ”Kartläggning av 

brukarnas möjlighet att påverka maten och måltiden på vård- och 

omsorgsboenden”, över olika svarsresultat rörande 

alkoholservering, då på sid 16 står det att var bara en vård- och 

omsorgsboende som har erbjudit vin till maten. 

 

Avdelningschefen AnnMarie Ståhl svarar att i inspektörernas 

rapport (dnr 430-416/2016) har kartläggning omfattat 68 vård- och 
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omsorgsboenden. Skillnader i svar om alkoholservering till maten 

under måltiderna på vård- och omsorgsboenden beror på vem som 

har svarat på inspektörernas fråga om alkoholservering. Ett annat 

svar kom från de äldre personer som bor på vård- och 

omsorgsboenden, när frågan gällde deras inflytande över maten 

och måltider, och en annan förklaring rörande servering av vin till 

måltider kom från ledningsgrupper för var och en vård- och 

omsorgsboende. 

 

Avdelningschefen Annelie Svensson presenterar 

anmälningsärendet § 12 ”Anmälan enligt lex Sarah rörande 

Stockholms Trygghetsjour” och svarar på frågor från nämnden. 

Annelie Svensson förtydligar att anmälan angår påtagliga (men 

inte allvarliga) brister i hantering av det inkomna larmet från 

Stockholms Trygghetsjour sida. Brister i hantering av larmanrop 

av hemtjänsten har Stockholms Trygghetsjour omgående 

kommunicerat till den berörda stadsdelförvaltningen (som 

beviljade biståndbeslutet om trygghetslarmet) som var skyldig att 

göra egen utredning enligt lex Sarah rörande vilka brister har 

begåtts av det larmmotagande hemtjänstföretag.  
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§ 7 Remiss av Motion från Anna König Jerlmyr m.fl. (M) 
om minskning av de höga sjuktalen inom stadens 
verksamheter  

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-389/2016 

Dnr 150-512/2016  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Anna König Jerlmyr m.fl. (M) om 

minskning av de höga sjuktalen inom stadens 

verksamheter. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-07-08.  

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat en motion  

Från Anna König-Jerlmyr (M), Dennis Wedin (M) och Markus 

Nordström (M) med begäran om yttrande senast 2016-10-28. 

I motionen föreslås att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i 

uppdrag att sätta upp och arbeta mot målet: att sjukfrånvaron 

bland anställda i Stockholms stads verksamheter ska minska med 

två procentenheter fram till år 2019. 

 

Äldreförvaltningen framför att höga sjuktal och långa 

sjukskrivningar innebär höga kostnader och riskerar påverka 

effektivetet och service i stadens verksamheter negativt.  

Äldreförvaltningen anser att det är angeläget med ett aktivt och 

systematiskt arbetesmiljöarbete för att sänka sjukfrånvarotalen.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Eivor Karlsson m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Erik Vallström (Fi).  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och tjänstgörande ersättare Niklas Källberg (L) yrkar 

bifall till ett gemensamt förslag till beslut med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C). 
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Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) med instämmande av ersättaryttranden från (Fi) samt ett 

gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (L) med 

instämmande av ersättaryttrande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttranden från (Fi). 

 

Reservation från (KD), (M) och (L) med instämmande av 

ersättaryttrande från (C): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och tjänstgörande ersättaren Niklas Källberg (L) 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag 

till beslut, med stöd av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C), 

enligt följande: 

 

”Vi föreslår att äldrenämnden beslutar 

- Att  tillstyrka motionen  

- Att därutöver anföra 

Nuvarande majoritet visar samma anmärkningsvärda brist på 

handlingskraft här, som på andra områden. Hög sjukfrånvaro 

innebär många utmaningar. För den enskilde som drabbas kan 

lång eller upprepad sjukskrivning innebära en känsla av 

utanförskap och i förlängningen även en risk för utslagning på 

arbetsmarknaden. Hög sjukfrånvaro i stadens verksamheter 

innebär också en bristande kontinuitet för dem som verksamheten 

finns till för. Att sjukfrånvaron är hög och stiger är därför 

allvarligt och kan riskera att påverka effektivitet och service i 

verksamheterna negativt.   

 

I stadens årsredovisning för 2015 går det att läsa att den totala 

sjukfrånvaron bland stadens anställda under perioden 2014 till 

2015 ökat med 0,6 procentenhet från 6,7 procent till 7,3 procent. 

Andelen av den totala sjukfrånvaron som varat 60 dagar eller 

längre var 51,3 procent. Motsvarande andel för 2014 var 48,6 

procent. Det är en ökning med 2,7 procentenheter. 

Sjuklönekostnaden har under året ökat med 14,3 procent. För 

stadsdelsförvaltningarna totalt har rullande 12 månaders 

sjukskrivningstal från januari 2015 till januari 2016 ökat från 7, 35 

procent till 8,07 procent. 

 



 Protokoll 

Sida 8 (23) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 8 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 18 oktober 2016 

 

När Allianspartierna styrde föll sjukfrånvaron bland anställda i 

Stockholms stad med närmare tre procentenheter, från 8,3 till 5,6 

procent. Under 2010 sjönk sjukfrånvaron med 1,2 procentenheter. 

Det gäller att både ha insatser för snabb rehabilitering och att 

hjälpa medarbetare testa nya arbeten och uppgifter och på det 

sättet få ner sjukfrånvaron. I många fall kan det handla om att få 

mer inflytande över sin arbetsdag och hur man lägger upp arbetet 

för att ha friskare och gladare medarbetare. 

 

Det är uppenbart att det krävs djärvare grepp för att få 

utvecklingen med höga och ökande sjuktal att vända. Därför anser 

vi att staden ska sätta upp och arbeta mot målet att sjukfrånvaron 

bland anställda i Stockholms stad återigen ska börja visa en 

kraftfull och långsiktig nedåtgående trend.  

Äldreförvaltningens eget agerande i frågan - med framgångsrikt 

resultat - är ett tydligt bevis på att det går att få ner de höga 

sjuktalen.”  
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§ 8 Remiss ”Reviderat program för kvalitetsutveckling” 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 174-742/2016 

Dnr 150-640/2016  

 Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av förlag till ”Reviderat program för 

kvalitetsutveckling”. 

 

           

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-09-23. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat förslag till 

”Reviderat program för kvalitetsutveckling” för yttrande senast 

2016-11-28. 

I budget för 2016 har kommunstyrelsen fått i uppdrag att revidera 

stadens program för kvalitetsutveckling med utgångspunkt från 

vision 2040.  Ett reviderat förslag har tagits fram som nu 

remitteras till stadens samtliga nämnder och bolag. I ärendet 

konkretiseras stadens plattform för långsiktigt arbete med 

kvalitetsutveckling inom alla delar och nivåer av organisationen, 

genom en integrering av kvalitetsarbetet i budgetprocessen.  

 

Äldreförvaltningen ställer sig positiv till innehållet i förslaget som 

tydligare framhåller att mål och resultat ska följas upp och 

kvalitetssäkras genom strukturerade dialoger och handlingsplaner. 

Dialog om mål och resultat i samverkan med såväl medarbetare 

som brukare är centrala delar för ett framgångrikt 

utvecklingsarbete. Äldreförvaltningen instämmer också i att ett 

fortsatt angeläget fokusområde är att utveckla metoder för 

uppföljning och analys, för att fånga upp utvecklingsbehov.  Det 

förebyggande arbetet lyfts genom att risk- och sårbarhetsanalys 

(RSA) föreslås ingå i programmet. Äldreförvaltningen anser dock 

att även väsentlighets- och riskanalys (VoR) borde omnämnas, då 

det också är en viktig del av verksamhetens förebyggande arbete. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 
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förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttranden från  

Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung (C). 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och tjänstgörande ersättaren Niklas Källberg (L) anmäler 

ett gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L) med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

 

”Program för kvalitetsutveckling beskriver hur stadens 

verksamheter arbetar med kvalitetsutveckling och att det pågår ett 

ständigt kvalitetsutvecklingsarbete i stadens nämnder. Den 

föreslagna revideringen - som beslutades om i samband med 

budget 2016 - anpassar programmet till vision 2040 – En stad för 

alla.  

Äldreförvaltningen ställer sig positivt till den föreslagna 

revideringen, med fokus på att mål och resultat ska följas upp och 

kvalitetssäkras genom strukturerade dialoger och handlingsplaner 

och att det förebyggande arbetet lyfts genom att risk- och 

sårbarhetsanalys framöver föreslås ingå i programmet. 

Äldreförvaltningen önskar göra tillägget att även väsentlighets- 

och riskanalys bör omnämnas. 

 

Ärendet visar återigen med all önskvärd tydlighet att kvalitet - 

med en ständigt pågående kvalitetsutveckling och kvalitetssäkring 

- är den viktigaste parametern i diskussionen om vad som gör en 

viss verksamhet inom äldreomsorgen till en bra eller mindre 

lyckad verksamhet. Kvalitet och inget annat är avgörande. Dåliga 

verksamheter ska kunna väljas bort till förmån för bra sådana.  

I en diskussion om bra äldreomsorg är driftformen oväsentlig.” 
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§ 9  Upphandling av digitala trygghetslarm för 
Stockholms Trygghetsjour 

Dnr 240-613/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner tjänstutlåtandet och uppdrar åt 

äldreförvaltningen att ta fram ett förfrågningsunderlag och 

att avropa trygghetslarm från SKL/Kommentus ramavtal 

genom en förnyad konkurrensutsättning. 

 

2. Äldrenämnden uppdrar åt förvaltningschefen Ann-

Christine Hansson att administrera genomförandet av 

upphandlingen, teckna tilldelningsbeslut med vinnande 

anbud och vidare förvalta och vid behov förändra eller 

avsluta avtalet med det vinnande anbudet. 

 

3. Äldrenämnden uppdrar åt äldreförvaltningen att 

återkomma med en redogörelse av genomförd 

upphandling.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-09-26. 

 

Äldrenämnden beslutade i maj 2014 att införa digitala 

trygghetslarm. I samband med detta beslutade äldrenämnden att 

föreslå hos kommunstyrelsen en utökning av äldrenämndens 

investeringsram om 22,0 mnkr vilket också beviljades.  

Tidigare i mars 2014 beslutade äldrenämnden i enlighet med 

regeringens och Sveriges kommuner och Landsting (SKL) om en 

överenskommelse om kommunernas eHälsa.  

Arbetet med att byta ut analoga trygghetslarm till digitala 

trygghetslarm har försenats och slutförandet planeras nu till 2017. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttranden från 

Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 10  Reviderade tillämpningsanvisningar för 
köhanteringssystem inom äldreomsorgens vård- och 
omsorgsboenden 

Dnr 350-647/2016  

        

            Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med reviderade tillämpningsanvisningar för 

köhanteringssystem inom äldreomsorgens vård- och 

omsorgsboenden. 

   

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-09-26. 

Från och med den 1 juli 2008 gäller valfrihet inom 

äldreomsorgens vård- och omsorgsboenden. Från den 17 

december 2012 administreras köerna till vård och omsorgsboende 

centralt hos äldreförvaltningen, Stockholms Trygghetsjour.  

 

Köhanteringssystemet är ett verktyg för att praktiskt verkställa 

valfrihetssystemet inom vård- och omsorgsboenden. Det ska vara 

enkelt att tillämpa, lätt att förstå för den enskilde samt ha en hög 

rättsäkerhet. Det är också viktigt att handläggningen av köer och 

förmedling av lediga lägenheter sker snabbt och smidigt så att de 

platser som finns att tillgå på vård- och omsorgsboenden inom 

stadens valfrihetssystem används effektivt. För att effektivisera 

köhanteringen utan att inskränka på den enskildes valmöjligheter 

och rättssäkerhet föreslår förvaltningen vissa justeringar i reglerna 

för hur den enskilde kan köa till vård- och omsorgsboende.     

Det är förvaltningens uppfattning att de förbättringsåtgärder och 

förändringar som föreslås i tillämpningsanvisningarna kommer att 

leda till en effektivare handläggning av köhanteringen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S), 

ledamoten Eivor Karlsson m.fl. (MP), vice ordföranden Sofia 

Modigh (KD) och tjänstgörande ersättaren Niklas Källberg (L) 

yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C).  
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Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) yrkar bifall till eget förslag 

till beslut. 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och tjänstgörande ersättaren 

Niklas Källberg (L) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

med stöd av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C). 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S), 

(MP), (KD) och (L) med instämmande av ersättaryttranden från 

(Fi) och (C) samt ett eget förslag till beslut från (M). 

  

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S), (MP), (KD) och (L) med instämmande av 

ersättaryttranden från (Fi) och (C).  

 

Reservation från (M): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

”Vi Moderaterna föreslår att äldrenämnden beslutar att 

-  bifalla i huvudsak förvaltningens förslag 

-  anför därutöver följande: 

 

Moderaterna instämmer med äldreförvaltningen om att 

köhanteringssystemet ska vara enkelt att tillämpa, lätt att förstå för 

den enskilde samt ha en hög rättsäkerhet. Det är rimligt att 

geografisk hänsyn fortsättningsvis ska kunna tas vid beslut om 

förtur, men det bör finnas kvar en möjlighet för äldre att ha förtur 

till tillhörande verksamhet med samma utförare. Därutöver 

instämmer vi med förvaltningens förslag.” 

 

Särskilt uttalande från (KD) och (L) med stöd av ersättaryttrande 

från (C): 

”I föreliggande ärende utreder äldreförvaltningen en revidering av 

tillämpningsanvisningar för köhanteringssystem inom 

äldreomsorgens vård och omsorgsboenden. Önskemål finns från 

utförare som bedriver vård- och omsorgsboende och även har 

seniorboende på annan adress i staden att de som bor på 

seniorboende tillhörande verksamheten ska ha förtur oavsett 

adress. Äldreförvaltningen anser att förtur inte ska gälla i det 

fallet.  

Vi ställer oss bakom förvaltningens synpunkter. 

Rent allmänt anser vi att det är en berättigad tanke att förtursregeln 

inte per automatik ska gälla om man önskar ett visst boende, 
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enbart för att man bott i ett icke-biståndsbedömt boende som 

tillhör samma utförare. Däremot anser vi att det är önskvärt att 

man ska kunna ha en obruten vårdkedja inom samma verksamhet 

och att därmed förtur till plats med annan verksamhetsinriktning 

på samma adress ska vara kvar. 

 

Vidare utreder förvaltningen om förtur ska ges till den enskilde 

som har ett biståndsbeslut och bor på ett vård- och omsorgsboende 

som ska avvecklas och som därmed tvingas till en oönskad flytt. I 

det fallet anser äldreförvaltningen att förtur ska gälla. Även här 

ställer vi oss bakom förvaltningens synpunkter.”  
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§ 11  Anmälan av kontorsyttrande om remissen av 
Boverkets föreskrifter om statligt stöd för bostäder för 
äldre 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 152-1365/2016 

Dnr 150-657/2016 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med kontorsyttrandet över remissen av Boverkets 

föreskrifter om statligt stöd för bostäder för äldre och 

lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-09-14.  

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat ett förslag 

till ”Boverkets föreskrifter om statligt stöd för att anordna och 

tillhandahålla bostäder för äldre personer” för yttrande senast den 

23 september 2016.  

 

Regeringen har den 28 juli 2016 beslutat om ett nytt statligt stöd för 

att stimulera att det byggs bostäder för äldre personer. Det ersätter 

tidigare förordning inom investeringsstöd. Stöd kan ges för ny- eller 

ombyggnad av hyresbostäder i särskilda boendeformer för äldre, ny- 

eller ombyggnad av hyresbostäder för äldre personer på den 

ordinarie bostadsmarknaden, eller anpassning av gemensamma 

utrymmen. Boverkets har som ett komplement till förordningen tagit 

fram föreskrifter som bl.a. preciserar formen för ansökan om stöd. 

Äldreförvaltningen anser att Boverkets föreskrifter med tillhörande 

konsekvensbeskrivning är väl genomarbetade men efterfrågar vissa 

förtydliganden rörande åldersgränsen, gemensamma utrymmen och 

tjänster.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 12  Anmälan enligt Lex Sarah rörande Stockholms 
Trygghetsjour 

Dnr 420-602/2016 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens anmälan och 

utredning enligt Lex Sarah rörande Stockholms 

Trygghetsjour. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-09-26.  

Enligt 14 kap 6 § socialtjänstlagen (SoL) ska ett missförhållande 

eller påtaglig risk för ett missförhållande dokumenteras, utredas 

och avhjälpas eller undanröjas utan dröjsmål. Beslut i en lex 

Sarah-utredningen ska enligt äldrenämndens rutiner anmälas till 

äldrenämnden.  

Denna lex Sarahutredning omfattar enbart en rapport som avser 

Larmcentralens handhavande och åtgärd i samband med inkommet 

larm under midsommarhelgen 2016. Lex Sarahrapporten har även 

skickats till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd för en utredning 

då händelsen inom berörd tjänsteverksamhet drivs av annan 

nämnd än äldrenämnden. Äldreförvaltningens beslut i utredningen 

är att rapporten utgjorde en påtaglig risk för missförhållande och 

föranleder därmed inte att utredningen anmäls till IVO.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 13     Anmälan av ekonomisk månadsrapport för 
äldrenämnden för september 2016 

Dnr 122-420/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av ekonomisk 

månadsrapport för äldrenämnden för september 2016 och 

lägger den till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-10-12.  

 

Enligt anvisningar från stadsledningskontoret ska varje nämnd ta 

fram en månatlig ekonomirapport med årsprognos för att kunna 

följa ekonomins och verksamhetens utveckling. 

 

Äldreförvaltningen prognostiserar ett nollresultat för 2016.   

Det ekonomiska läget ser sammanfattningsvis stabilt ut.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14   Anmälan av delegationsbeslut 2016-09-15  inom 
ärendegrupp 1.9 mindre omorganisation enligt 
delegationsförteckningen 

 

Föreligger delegationsbeslut från den 15 september 2016  

(dnr 111-664/2016). 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

 

§ 15   Anmälan av inkommen skrivelse från Gröna 
seniorer i Stockholmsregionen (MP) 

 

Föreligger skrivelse daterad den 25 september 2016  

(dnr 420-718/2016)  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) informerar om att skrivelsen har 

kommit in till kommunstyrelsen också och ska behandlas 

tillsammans med remissen av Äldreboendeutredningen ÄBO. 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

 

 

§ 16   Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens råd 
för funktionshinderfrågor från den 12 september 2016 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträde den 12 september 2016. 
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 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

  

 

§ 17   Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från sammanträde den 11 oktober 
2016 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds 

sammanträde den 11 oktober 2016. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 18   Anmälan av postlista för tiden mellan den 1-30 
september 2016 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för september 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 33    Övriga frågor 

Inga frågor anmäls och ordföranden Torun Boucher (V) avslutar 

sammanträdet.  

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 
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